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PROTOKÓŁ NR IV/2024 

z obrad IV sesji Rady Gminy Brojce kadencji 2024-2029 

w dniu 27 czerwca 2024 r. 

 

Ad.1 i 2 . Otwarcie sesji, sprawy regulaminowe  

Obrady IV sesji Rady Gminy Brojce zwołane przez Przewodniczącego Rady Piotra Łakomego 

na dzień 27 czerwca 2024 roku. rozpoczęły się o godz. 16.00 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy  

w Brojcach. 

Sesję otworzył i prowadził Wiceprzewodniczący Rady Gminy Brojce Wojciech Piasecki. Dokonanie 

otwarcia sesji nastąpiło po wypowiedzeniu przez Wiceprzewodniczącego obrad formuły: „Otwieram 

IV Sesję Rady Gminy Brojce”. Wiceprzewodniczący przywitał obecnych. Na podstawie listy 

obecności stwierdził prawomocność (quorum) posiedzenia – łącznie z Wiceprzewodniczącym Rady w 

obradach bierze udział 13 radnych, na ustawowy skład Rady wynoszący 15 radnych. Nieobecni radni 

Piotr Łakomy (Przewodniczący Rady) i Zbigniew Kruk – nieobecność usprawiedliwiona. Lista 

obecności radnych biorących udział w posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. W obradach 

udział brały również osoby spoza Rady m.in.: Wójt Gminy Brojce Michał Zinowik, Zastępca Wójta 

Gminy Brojce Bartosz Janecki, Skarbnik Gminy Edyta Jankowska, pracownik Biura Rady Anna 

Bielecka-Tyszer, Sołtysi Sołectw: Bielikowo, Brojce, Dargosław, Kiełpino, Przybiernowo, Tąpadły, 

Stołąż, Pruszcz. Lista obecności osób spoza Rady stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie IV sesji. 

2. Sprawy regulaminowe: 

a) stwierdzenie quorum, 

b) ustalenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja o pracy Wójta w okresie między sesjami. 

5. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Brojce za rok 2023. 

6. Debata nad Raportem o stanie Gminy Brojce za rok 2023. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brojce wotum zaufania. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu za 2023 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Brojce z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Brojce na 2024 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brojce na lata 

2024-2035 



Strona 2 z 30 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie 

bezprzetargowym. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę wysokości udziałów w nieruchomości 

wspólnej w miejscowości Pruszcz z udziałem Gminy Brojce 

14. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 

15. Wolne wnioski. 

16.  Zamknięcie obrad IV Sesji Rady Gminy w dniu 27 czerwca 2024 r. 

 

Wójt zwrócił się o wniesienie do porządku obrad następujących projektów uchwał omawianych na 

Komisji w dniach 24 i 25 czerwca 2024 r.: 

 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach położonych w obrębach 

ewidencyjnych Brojce, Przybiernowo, Tąpadły i Stołąż 

 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach położonych w obrębach 

ewidencyjnych Dargosław, Darżewo i Uniestowo 

 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gryfickiemu na realizację zadania 

„Modernizacja drogi powiatowej nr 3126Z na odcinku Brojc-Tąpadły” realizowanej w ramach 

Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych 

 

Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 

wymienionych projektów uchwał a tym samym zmianie porządku obrad.  

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 13 radnych było „za” zmianą porządku obrad, nie było 

głosów „przeciw”, nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Radni: Marta Borucka, Rafał Galewski, Jan Herman, Roman Jakubowski, Tomasz Kostrzewa, Wioleta 

Misikonis, Wojciech Piasecki, Bartłomiej Piskrzyński, Helena Sikorska, Krzysztof Stachura, Dariusz 

Wołczak, Magdalena Wróbel, Krzysztof Żurek głosowali „za”. 

Radni: Zbigniew Kruk, Piotr Łakomy – nie głosowali, nieobecni. 

Wykaz imiennego głosowania przeprowadzonego za pomocą urządzenia umożliwiającego 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych (system SunVote) stanowi załącznik 

nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący odczytał porządek obrad po zmianach:  

1. Otwarcie IV sesji. 

2. Sprawy regulaminowe. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja o pracy Wójta w okresie miedzy sesjami. 

5. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Brojce za rok 2023. 
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6. Debata nad Raportem o stanie Gminy Brojce za rok 2023. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brojce wotum zaufania. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu za 2023 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Brojce z tytułu wykonania 

budżetu za 2023 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Brojce na 2024 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brojce na lata 

2024-2035. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę wysokości udziałów w nieruchomości 

wspólnej w miejscowości Pruszcz z udziałem Gminy Brojce. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach położonych  

w obrębach ewidencyjnych Brojce, Przybiernowo, Tąpadły i Stołąż. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach położonych  

w obrębach ewidencyjnych Dargosław, Darżewo i Uniestowo. 

16. Podjęcie projektu w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gryfickiemu na realizację 

zadania „Modernizacja drogi powiatowej nr 3126Z na odcinku Brojc-Tąpadły” realizowanej  

w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych 

17. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 

18. Wolne wnioski. 

19.  Zamknięcie obrad IV Sesji Rady Gminy w dniu 27 czerwca 2024 r. 

 

Przystąpiono do jego realizacji. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Wiceprzewodniczący poinformował, że protokół z sesji III z dnia 04 czerwca 2024 r. był wyłożony do 

publicznego wglądu w Biurze Rady, nie zgłoszono poprawek i uzupełnień, obecnie znajduje się na sali 

posiedzeń. Zaproponował przyjąć bez odczytywania – w głosowaniu udział wzięło 13 radnych.  

13 radnych było „za” przyjęciem protokołu, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania.  

Radni: Marta Borucka, Rafał Galewski, Jan Herman, Roman Jakubowski, Tomasz Kostrzewa, Wioleta 

Misikonis, Wojciech Piasecki, Bartłomiej Piskrzyński, Helena Sikorska, Krzysztof Stachura, Dariusz 

Wołczak, Magdalena Wróbel, Krzysztof Żurek głosowali „za”. 

Radni: Zbigniew Kruk, Piotr Łakomy – nie głosowali, nieobecni. 
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Wykaz imiennego głosowania przeprowadzonego za pomocą urządzenia umożliwiającego 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych (system SunVote) stanowi załącznik 

nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 4.  Informacja o pracy Wójta w okresie między sesjami. 

Wójt przedstawił krótką informację. 

 

Ad. 5. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Brojce za rok 2023. 

Raport o stanie gminy został szczegółowo przedstawiony radnym, był omawiany na posiedzeniach 

Komisji w dniach: 24 i 25 czerwca 2024 r. Raport stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 6. Debata nad Raportem o stanie Gminy Brojce za rok 2023. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że informacja o debacie nad Raportem była podana do publicznej 

wiadomości poprzez jej zamieszczenie na tablicach ogłoszeń w Urzędzie, tablicach sołeckich oraz 

stronie internetowej Gminy i Biuletynie Informacji Publicznej (załącznik nr 6 do protokołu). 

Informacja zawierała formularz zgłoszenia/deklaracji udziału w debacie nad Raportem dla 

mieszkańców gminy. Nikt z mieszkańców nie zgłosił się do debaty. 

Debatę zakończono. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brojce wotum zaufania. 

Projekt uchwały (załącznik nr 7 do protokołu) przedstawił pracownik Biura Rady Anna Bielecka-

Tyszer. 

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił dyskusję.  

Następnie Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie treść przedstawionej uchwały. W głosowaniu 

udział wzięło 13 radnych. 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, nikt nie głosował 

„przeciw”, nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Radni: Marta Borucka, Rafał Galewski, Jan Herman, Roman Jakubowski, Tomasz Kostrzewa, Wioleta 

Misikonis, Wojciech Piasecki, Bartłomiej Piskrzyński, Helena Sikorska, Krzysztof Stachura, Dariusz 

Wołczak, Magdalena Wróbel, Krzysztof Żurek głosowali „za”. 

Radni: Zbigniew Kruk, Piotr Łakomy – nie głosowali, nieobecni. 

Wykaz imiennego głosowania przeprowadzonego za pomocą urządzenia umożliwiającego 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych (system SunVote) stanowi załącznik 

nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący poinformował, że Rada Gminy podjęła uchwałę Nr IV/16/2024 w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Brojce wotum zaufania (załącznik nr 9 do protokołu). 
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Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu za 2023 rok. 

Sprawozdanie finansowego jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2023 rok (załącznik nr 10 do protokołu) oraz uchwałę nr 50.15.2.2024 składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 18 kwietnia 2024 r. w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Brojce sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Brojce za 2023 

rok wraz z informacją o stanie mienia (załącznik nr 11 do protokołu) przedstawiła Skarbnik Gminy 

Edyta Jankowska.  

Projekt uchwały (załącznik nr 12 do protokołu) przedstawił pracownik Biura Rady Anna Bielecka-

Tyszer. 

Wiceprzewodniczący ogłosił dyskusję.  

Następnie Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie treść przedstawionej uchwały. W głosowaniu 

udział wzięło 13 radnych. 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały. Nie było głosów „przeciw”, 

nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Radni: Marta Borucka, Rafał Galewski, Jan Herman, Roman Jakubowski, Tomasz Kostrzewa, Wioleta 

Misikonis, Wojciech Piasecki, Bartłomiej Piskrzyński, Helena Sikorska, Krzysztof Stachura, Dariusz 

Wołczak, Magdalena Wróbel, Krzysztof Żurek głosowali „za”. 

Radni: Zbigniew Kruk, Piotr Łakomy – nie głosowali, nieobecni. 

Wykaz imiennego głosowania przeprowadzonego za pomocą urządzenia umożliwiającego 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych (system SunVote) stanowi załącznik 

nr 13 do protokołu. 

Przewodnicząca poinformowała, że Rada Gminy podjęła uchwałę Nr IV/17/2024 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok 

(załącznik nr 14 do protokołu). 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Brojce z tytułu wykonania 

budżetu za 2023 rok. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla organu wykonawczego Gminy Brojce za 

rok 2023 z dnia 6 czerwca 2023 r. (załącznik nr 15 do protokołu) przedstawił Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej Komisji Rewizyjnej Roman Jakubowski. 

 

Uchwałę nr 50.15.4.2024  składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 

14 czerwca 2024 r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brojce  

w sprawie absolutorium (załącznik nr 16 do protokołu) przedstawił Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Wojciech Piasecki.  

 

Przedstawienie projektu uchwały (załącznik nr 17 do protokołu) pracownik Biura Rady Anna 

Bielecka-Tyszer.  
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Przewodnicząca ogłosiła dyskusję. Nie było pytań, nie wniesiono uwag.  

 

Przewodniczący rozpoczął głosowanie – „… kto z Radnych po rozpatrzeniu sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2023 rok, informacji o stanie 

mienia gminy, opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2023 rok, wniosku Komisji Rewizyjnej dotyczącego 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Brojce, opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku 

Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium jest za udzieleniem Wójtowi Gminy Brojce absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok? 

 

13 radnych głosowało „za”, nikt nie był „przeciw”, nikt nie wstrzymał się od głosowania.  

Radni: Marta Borucka, Rafał Galewski, Jan Herman, Roman Jakubowski, Tomasz Kostrzewa, Wioleta 

Misikonis, Wojciech Piasecki, Bartłomiej Piskrzyński, Helena Sikorska, Krzysztof Stachura, Dariusz 

Wołczak, Magdalena Wróbel, Krzysztof Żurek głosowali „za”. 

Radni: Zbigniew Kruk, Piotr Łakomy – nie głosowali, nieobecni. 

Wykaz imiennego głosowania przeprowadzonego za pomocą urządzenia umożliwiającego 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych (system SunVote) stanowi załącznik 

nr 18 do protokołu.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy Brojce udzieliła absolutorium Wójtowi Gminy 

Brojce z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

 

Wiceprzewodniczący poinformował, że Rada Gminy podjęła uchwałę Nr IV/18/2024 w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Brojce z tytułu wykonania budżetu za 2024 rok. Następnie 

pracownik Biura Rady Anna Bielecka-Tyszer odczytał treść podjętej uchwały (załącznik nr 19 do 

protokołu). 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Brojce na 2024 rok. 

Projekt uchwały (załącznik nr 20 do protokołu) przedstawił Skarbnik Gminy Edyta Jankowska. 

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił dyskusję.  

Następnie Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie treść przedstawionej uchwały. W głosowaniu 

udział wzięło 13 radnych. 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, nikt nie głosował 

„przeciw”, nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Radni: Marta Borucka, Rafał Galewski, Jan Herman, Roman Jakubowski, Tomasz Kostrzewa, Wioleta 

Misikonis, Wojciech Piasecki, Bartłomiej Piskrzyński, Helena Sikorska, Krzysztof Stachura, Dariusz 

Wołczak, Magdalena Wróbel, Krzysztof Żurek głosowali „za”. 

Radni: Zbigniew Kruk, Piotr Łakomy – nie głosowali, nieobecni. 
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Wykaz imiennego głosowania przeprowadzonego za pomocą urządzenia umożliwiającego 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych (system SunVote) stanowi załącznik 

nr 21 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że Rada Gminy podjęła uchwałę Nr IV/19/2024 w sprawie 

zmian w budżecie gminy Brojce na 2024 rok (załącznik nr 22 do protokołu). 

 

Ad. 11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brojce na lata 

2024-2035. 

Projekt uchwały (załącznik nr 23 do protokołu) przedstawił Skarbnik Gminy Edyta Jankowska. 

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił dyskusję.  

Następnie Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie treść przedstawionej uchwały. W głosowaniu 

udział wzięło 13 radnych. 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, nikt nie głosował 

„przeciw”, nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Radni: Marta Borucka, Rafał Galewski, Jan Herman, Roman Jakubowski, Tomasz Kostrzewa, Wioleta 

Misikonis, Wojciech Piasecki, Bartłomiej Piskrzyński, Helena Sikorska, Krzysztof Stachura, Dariusz 

Wołczak, Magdalena Wróbel, Krzysztof Żurek głosowali „za”. 

Radni: Zbigniew Kruk, Piotr Łakomy – nie głosowali, nieobecni. 

Wykaz imiennego głosowania przeprowadzonego za pomocą urządzenia umożliwiającego 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych (system SunVote) stanowi załącznik 

nr 24 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że Rada Gminy podjęła uchwałę Nr IV/20/2024 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brojce na lata 2024-2035 (załącznik nr 25 do 

protokołu). 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie 

bezprzetargowym. 

Projekt uchwały (załącznik nr 26 do protokołu) przedstawił pracownik Biura rady Anna Bielecka-

Tyszer. 

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił dyskusję.  

Następnie Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie treść przedstawionej uchwały. W głosowaniu 

udział wzięło 13 radnych. 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, nikt nie głosował 

„przeciw”, nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Radni: Marta Borucka, Rafał Galewski, Jan Herman, Roman Jakubowski, Tomasz Kostrzewa, Wioleta 

Misikonis, Wojciech Piasecki, Bartłomiej Piskrzyński, Helena Sikorska, Krzysztof Stachura, Dariusz 

Wołczak, Magdalena Wróbel, Krzysztof Żurek głosowali „za”. 

Radni: Zbigniew Kruk, Piotr Łakomy – nie głosowali, nieobecni. 
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Wykaz imiennego głosowania przeprowadzonego za pomocą urządzenia umożliwiającego 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych (system SunVote) stanowi załącznik 

nr 27 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że Rada Gminy podjęła uchwałę Nr IV/21/2024 w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym (załącznik nr 28 do protokołu). 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę wysokości udziałów w 

nieruchomości wspólnej w miejscowości Pruszcz z udziałem Gminy Brojce. 

Projekt uchwały (załącznik nr 29 do protokołu) przedstawił pracownik Biura rady Anna Bielecka-

Tyszer. 

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił dyskusję.  

Następnie Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie treść przedstawionej uchwały. W głosowaniu 

udział wzięło 13 radnych. 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, nikt nie głosował 

„przeciw”, nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Radni: Marta Borucka, Rafał Galewski, Jan Herman, Roman Jakubowski, Tomasz Kostrzewa, Wioleta 

Misikonis, Wojciech Piasecki, Bartłomiej Piskrzyński, Helena Sikorska, Krzysztof Stachura, Dariusz 

Wołczak, Magdalena Wróbel, Krzysztof Żurek głosowali „za”. 

Radni: Zbigniew Kruk, Piotr Łakomy – nie głosowali, nieobecni. 

Wykaz imiennego głosowania przeprowadzonego za pomocą urządzenia umożliwiającego 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych (system SunVote) stanowi załącznik 

nr 30 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że Rada Gminy podjęła uchwałę Nr IV/22/2024 w sprawie 

wyrażenia zgody na zmianę wysokości udziałów w nieruchomości wspólnej w miejscowości Pruszcz z 

udziałem Gminy Brojce (załącznik nr 31 do protokołu). 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach 

położonych w obrębach ewidencyjnych Brojce, Przybiernowo, Tąpadły i Stołąż. 

Projekt uchwały (załącznik nr 32 do protokołu) przedstawił pracownik Biura rady Anna Bielecka-

Tyszer. 

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił dyskusję.  

Następnie Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie treść przedstawionej uchwały. W głosowaniu 

udział wzięło 12 radnych. 9 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, nikt nie głosował „przeciw”, 

trzech radnych wstrzymało się od głosowania, jeden radny nie wziął udziału w głosowaniu. 

Radni: Marta Borucka, Roman Jakubowski, Tomasz Kostrzewa, Wioleta Misikonis, Wojciech 

Piasecki, Bartłomiej Piskrzyński, Krzysztof Stachura, Dariusz Wołczak, Krzysztof Żurek głosowali 

„za”. 
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Radni: Rafał Galewski, Helena Sikorska, Magdalena Wróbel wstrzymali się od głosowania 

Radny Jan Herman nie wziął udziału w glosowaniu.  

Radni: Zbigniew Kruk, Piotr Łakomy – nie głosowali, nieobecni. 

Wykaz imiennego głosowania przeprowadzonego za pomocą urządzenia umożliwiającego 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych (system SunVote) stanowi załącznik 

nr 33 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że Rada Gminy podjęła uchwałę Nr IV/23/2024 w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego 

lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach położonych w obrębach ewidencyjnych Brojce, 

Przybiernowo, Tąpadły i Stołąż (załącznik nr 34 do protokołu). 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach 

położonych w obrębach ewidencyjnych Dargosław, Darżewo i Uniestowo. 

 

Projekt uchwały (załącznik nr 35 do protokołu) przedstawił pracownik Biura rady Anna Bielecka-

Tyszer. 

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił dyskusję.  

Następnie Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie treść przedstawionej uchwały. W głosowaniu 

udział wzięło 12 radnych. 8 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, nikt nie głosował „przeciw”, 

czterech radnych wstrzymało się od głosowania, jeden radny nie wziął udziału w głosowaniu. 

Radni: Roman Jakubowski, Tomasz Kostrzewa, Wioleta Misikonis, Wojciech Piasecki, Bartłomiej 

Piskrzyński, Krzysztof Stachura, Dariusz Wołczak, Krzysztof Żurek głosowali „za”. 

Radni: Marta Borucka, Rafał Galewski, Helena Sikorska, Magdalena Wróbel wstrzymali się od 

głosowania 

Radny Jan Herman nie wziął udziału w glosowaniu.  

Radni: Zbigniew Kruk, Piotr Łakomy – nie głosowali, nieobecni. 

Wykaz imiennego głosowania przeprowadzonego za pomocą urządzenia umożliwiającego 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych (system SunVote) stanowi załącznik 

nr 36 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że Rada Gminy podjęła uchwałę Nr IV/24/2024 w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego 

lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach położonych w obrębach ewidencyjnych Dargosław, 

Darżewo i Uniestowo (załącznik nr 37 do protokołu). 
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Ad. 16. Podjęcie projektu w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gryfickiemu na 

realizację zadania „Modernizacja drogi powiatowej nr 3126Z na odcinku Brojc-Tąpadły” realizowanej 

w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. 

Projekt uchwały (załącznik nr 38 do protokołu) przedstawił pracownik Biura rady Anna Bielecka-

Tyszer. 

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił dyskusję.  

Następnie Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie treść przedstawionej uchwały. W głosowaniu 

udział wzięło 13 radnych. 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, nikt nie głosował 

„przeciw”, nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Radni: Marta Borucka, Rafał Galewski, Jan Herman, Roman Jakubowski, Tomasz Kostrzewa, Wioleta 

Misikonis, Wojciech Piasecki, Bartłomiej Piskrzyński, Helena Sikorska, Krzysztof Stachura, Dariusz 

Wołczak, Magdalena Wróbel, Krzysztof Żurek głosowali „za”. 

Radni: Zbigniew Kruk, Piotr Łakomy – nie głosowali, nieobecni. 

Wykaz imiennego głosowania przeprowadzonego za pomocą urządzenia umożliwiającego 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych (system SunVote) stanowi załącznik 

nr 39 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że Rada Gminy podjęła uchwałę Nr IV/25/2024 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gryfickiemu na realizację zadania „Modernizacja drogi 

powiatowej nr 3126Z na odcinku Brojc-Tąpadły” realizowanej w ramach Rządowego Funduszu Polski 

Ład: Program Inwestycji Strategicznych (załącznik nr 40 do protokołu). 

 

Ad. 17. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 

 

Ad. 18. Wolne wnioski. 

 

Ad. 19.  Zamknięcie obrad IV Sesji Rady Gminy w dniu 27 czerwca 2024 r. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Brojce wobec wyczerpania tematyki posiedzenia, podziękował 

przybyłym za obecność, zamknął obrady Sesji Rady Gminy Brojce w dniu 27 czerwca 2024 r. 

wygłaszając formułę „Zamykam IV Sesję Rady Gminy Brojce w dniu 27 czerwca 2024 r.”. 

 

INTEGRALNĄ CZĘŚCIĄ PROTOKOŁU JEST NAGRANIE AUDIO-WIDEO Z SESJI ORAZ  

ZEDYTOWANY ZAPIS TRANSKRYPCJI MOWY NA TEKST. 

 

Protokół sporządziła: 
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1. Lista obecności Radnych 

2. Lista obecności osób spoza Rady 

3. Imienny wykaz głosowań radnych  w sprawie przyjęcia zmienionego porządku obrad. 

4. Imienny wykaz głosowań radnych  w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Raport o stanie gminy,  

6. Informacja o debacie nad Raportem i formularz zgłoszenia do debaty 

7. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brojce wotum zaufania. 

8. Imienny wykaz głosowań radnych: przyjęcie treści uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brojce wotum 

zaufania. 

9. Uchwała Nr IV/16/2024 Rady Gminy Brojce z dnia 27 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brojce 

wotum zaufania. 

10. Sprawozdanie finansowego jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 

rok. 

11. Uchwała Nr 50.15.2.2024 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 18 kwietnia 2024 r. 

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Brojce sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Brojce 

za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia 

12. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2023 rok. 

13. Imienny wykaz głosowań radnych: przyjęcie treści uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok. 

14. Uchwała Nr IV/17/2024 Rady Gminy Brojce z dnia 27 czerwca 2024 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok. 

15.  Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla organu wykonawczego Gminy Brojce za rok 2023 z dnia  

6 czerwca 2023 r. 

16. Uchwała nr 50.15.4.2024  składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 14 czerwca 2024 r. 

w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brojce w sprawie absolutorium. 

17. Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Brojce z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

18. Imienny wykaz głosowań radnych: przyjęcie treści uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Brojce 

z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

19. Uchwała Nr IV/18/2024 Rady Gminy Brojce z dnia 27 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

Gminy Brojce z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

20. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Brojce na 2024 rok. 

21. Imienny wykaz głosowań radnych: przyjęcie treści uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Brojce na 2024 rok. 

22. Uchwała Nr IV/19/2024 Rady Gminy Brojce z dnia 27 czerwca 2024 r. w sprawie zmian w budżecie gminy Brojce na 

2024 rok. 

23. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brojce na lata 2024-2035. 

24. Imienny wykaz głosowań radnych: przyjęcie treści uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brojce na lata 2024-2035. 

25. Uchwała Nr IV/20/2024 Rady Gminy Brojce z dnia 27 czerwca 2024 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brojce na lata 2024-2035. 

26. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym. 

27. Imienny wykaz głosowań radnych: przyjęcie treści uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  

w trybie bezprzetargowym. 

28. Uchwała Nr IV/21/2024 Rady Gminy Brojce z dnia 27 czerwca 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości w trybie bezprzetargowym. 

29. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę wysokości udziałów w nieruchomości wspólnej w miejscowości 

Pruszcz z udziałem Gminy Brojce. 

30. Imienny wykaz głosowań radnych: przyjęcie treści uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę wysokości udziałów 

w nieruchomości wspólnej w miejscowości Pruszcz z udziałem Gminy Brojce. 

31. Uchwała Nr IV/22/2024 Rady Gminy Brojce z dnia 27 czerwca 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na zmianę wysokości 

udziałów w nieruchomości wspólnej w miejscowości Pruszcz z udziałem Gminy Brojce. 

32. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach położonych w obrębach ewidencyjnych Brojce, 

Przybiernowo, Tąpadły i Stołąż. 

33. Imienny wykaz głosowań radnych: przyjęcie treści uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach położonych w 

obrębach ewidencyjnych Brojce, Przybiernowo, Tąpadły i Stołąż. 

34. Uchwała Nr IV/23/2024 Rady Gminy Brojce z dnia 27 czerwca 2024 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach 

położonych w obrębach ewidencyjnych Brojce, Przybiernowo, Tąpadły i Stołąż. 

35. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach położonych w obrębach ewidencyjnych Dargosław, 

Darżewo, Uniestowo. 

36. Imienny wykaz głosowań radnych: przyjęcie treści uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach położonych 

 w obrębach ewidencyjnych Dargosław, Darżewo, Uniestowo. 
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37. Uchwała Nr IV/24/2024 Rady Gminy Brojce z dnia 27 czerwca 2024 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach 

położonych w obrębach ewidencyjnych Dargosław, Darżewo, Uniestowo. 

38. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gryfickiemu na realizację zadania „Modernizacja 

drogi powiatowej nr 3126Z na odcinku Brojc-Tąpadły” realizowanej w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: 

Program Inwestycji Strategicznych. 

39. Imienny wykaz głosowań radnych: przyjęcie treści uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Gryfickiemu na realizację zadania „Modernizacja drogi powiatowej nr 3126Z na odcinku Brojc-Tąpadły” realizowanej  

w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. 

40. Uchwała Nr IV/24/2024 Rady Gminy Brojce z dnia 27 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Gryfickiemu na realizację zadania „Modernizacja drogi powiatowej nr 3126Z na odcinku Brojc-Tąpadły” 

realizowanej w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. 

 

Tekst z transkrypcji V (5) Sesji Rady Gminy Brojce w dniu 04 czerwca 2024 r. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Otwieram IV sesję Rady Gminy Brojce w dniu 27 czerwca 2024 roku. Witam serdecznie pana Wójta, 

gminy Brojce, pana Michała Zinowika, pana Wicewójta Bartosza Janeckiego, panią Skarbnik, panią 

Edytę Jankowską, Wysoką Radę, Sołtysów, pracownika biura rady, Annę Bielecką - Tyszer  

i wszystkich zgromadzonych. Pkt 2 sprawy regulaminowe stwierdzenie kworum. Na 15 radnych 

mamy 13... 2 osób nie ma. Nieobecność jest usprawiedliwiona, więc mamy większość do 

podejmowania prawomocnych decyzji. Podpunkt b ustalenie porządku obrad pkt 3. Przyjęcie 

protokołu z poprzedniej sesji, pkt 4 informacje o pracy wójta między sesjami pkt 5 rozpatrzenie 

raportu o stanie gminy Brojce za rok 2023 pkt 6. Debata nad raportem o stanie gminy Brojce za rok 

2023 pkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wójtowi gminy Brojced wotum zaufania, podjęcie 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2023 rok, pkt 9 podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla wójta gminy 

Brojce z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy Brojce na rok 2024 pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Brojce na lata 2024 - 2035 pkt. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zmianę wysokości udziałów w nieruchomości wspólnej w miejscowości Pruszcz z udziałem 

gminy Brojce pkt 14 informacje wiceprzewodniczącego Rady Gminy pkt 15 wolne wnioski pkt 16. 

Zamknięcie obrad IV sesji Rady Gminy w dniu 27 czerwca. 

Dobrze. Podpunkt. b. Ustalenie porządku obrad, czy pan wójt, czy ktoś z radnych chciałby wnieść 

nowy projekt do porządku obrad. Proszę bardzo. 

 

Michał Zinowik (Wójt Gminy Brojce) 

Szanowni Państwo, chciałbym wnieść trzy projekty uchwał. Pierwsza to w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, umożliwiających lokalizację 

elektrowni wiatrowych na terenach położonych w obrębach ewidencyjnych Brojce, Przybiernowo, 

Tąpadły, Stołąż. Drugi w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
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zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach 

położonych w obrębach ewidencyjnych Dargosław, Darżewo i Uniestowo. I trzeci projekt uchwały, 

który był omawiany na komisji 25 czerwca w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi 

gryfickiemu na realizację zadania modernizacja drogi powiatowej nr 3126Z na odcinku Brojce - 

Tąpadły realizowany w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych. 

Prosiłbym o wniesienie tych 3 uchwał. Dziękuję, bardzo. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Dziękuję. Dobrze, proszę państwa, przejdziemy do głosowania, nowego porządku obrad, kto z 

radnych jest za przyjęciem nowego porządku obrad, kto jest za, kto jest przeciw i kto się wstrzymuje. 

Dobrze, proszę państwa, na 13 obecnych radnych 13 głosowało za. Więc przyjęliśmy nowy porządek 

obrad, czytać, nowy porządek obrad, czy po prostu te 3 punkty stawiam na sam koniec.  

Dobrze. To pkt 3 przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. Protokół sesji nr III z dnia 4 czerwca 2024 

roku był wyłożony do publicznego wglądu w Biurze Rady; nie zgłoszono poprawek i uzupełnień. 

Proponuję przyjąć bez odczytywania, kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji 

bez odczytywania. Kto jest za, kto się wstrzymał i kto jest przeciw. Na 13 obecnych radnych, 13 za. 

Informuję, wysoką radęo przyjęciu protokołu z sesji nr III z 4 czerwca bez odczytywania. 

Pkt 4 informacje o pracy wójta w okresie między sesjami. 

 

Michał Zinowik (Wójt Gminy Brojce) 

Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Pozwolę sobie tylko zainformować, że dzisiaj podpisałem umowę 

na realizację zadania finansowanego z Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji 

Strategicznych na Modernizację sieci dróg na terenie gminy Brojce. Wartość inwestycji to nieco 

ponad 4 600 000 zł. Zadania drogowe będą realizowane przez firmę Pedrobud m.in. w 

miejscowościach Darżewo, Dargosław, Uniestowo, Bielikowo, Brojce, Pruszcz i Kiełpino. Również 

jesteśmy na ostatniej fazie rozstrzygnięcia przetargu w miejscowości, właściwie głównie dla 

miejscowości Dargosław. Chodzi o nową oczyszczalnię ścieków, modernizację części sieci 

kanalizacyjnej i wodociągowej i uzupełnienie i modernizację studni na terenie całej gminy, tak 

naprawdę części studni, ujęć wody. Tutaj już jesteśmy po zebraniu materiałów. Będziemy niedługo 

prawdopodobnie ogłaszać już wynik postępowania. Również jesteśmy po rozstrzygnięciu przetargu na 

modernizację budynku ośrodka zdrowia, ośrodka zdrowia i aktualnie gromadzimy dokumentację do 

wykonania prac rewitalizacyjnych na terenie czterech parków na terenie gminy, czyli parku w Stołążu, 

Tąpadłach, Strzykocinie i Mołstowie. Będziemy tutaj robić zamówienie na kompletną dokumentację i 

wykonanie prac pielęgnacyjnych, w tym usunięcie martwego drzewostanu i pozostałości zabudowy 

pałacowej. O ile konserwator się zgodzi. Będzie to przedmiotem ustaleń. Również jesteśmy już po 

wstępnym uzgodnieniu z zakresu remontu budynku kościoła w Brojcach. Na które dotacje 

otrzymaliśmy również z programu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych. Zamówienie będzie 

również rozpisane w lipcu. Głównie chodzi o pokrycie dachowe, część pokrycia, wymianę, izolację 
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fundamentów w części tam, gdzie jest to konieczne i poprawę elewacji zewnętrznej i wewnętrznej 

kościoła. Tak, że z takich tematów inwestycyjnych to są najistotniejsze informacje. Dziękuję bardzo. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Dziękujemy. Pkt 5 rozpatrzenia raportu o stanie gminy Brojce za 2023 rok. Proszę państwa, wszyscy 

dostali raport o stanie gminy, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos na temat raportu. Dobrze. Nie 

widzę. Dziękuję to pkt 5 ... przepraszam ... pkt 6 debata nad raportem o stanie gminy Brojce za 2023 

rok. Proszę bardzo, czy ktoś jakieś pytanie ma do raportu. Może tyle jeszcze podam, że debata była 

ogłoszona w sposób tradycyjnie przyjęty. O zabranie głosu do gminy Brojce nie wpłynął żaden 

wniosek w sprawie raportu. Nikt z mieszkańców nie złożył pisemnie, że chce pytania zadać. To 

dziękuję.. Pkt 7. Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia wójtowi gminy Brojce wotum zaufania. 

Może dla przypomnienia przeczytam. Uchwałę o udzielenie wójtowi wotum zaufania Rada Gminy 

podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady Gminy, minimum 8 głosów 

"za". Niepodjęcie uchwały o udzieleniu wójtowi wotum zaufania jest równoczesne z podjęciem 

uchwały o nieudzieleniu wójtowi wotum zaufania art. 28 a ust. 9 ustawy o samorządzie gminnym. I o 

przedstawienie projektu w sprawie udzielenia wójtowi wotum zaufania poproszę Annę Bielecką-

Tyszer. 

 

Anna Bielecka-Tyszer (Inspektor UG Brojce (Biuro Rady)) 

Uchwała Rady Gminy broice w sprawie udzielenia wójtowi gminy wotum zaufania na podstawie 

przepisów ustawy o samorządzie gminnym uchwala się, co następuje §. 1. Po przeprowadzeniu debaty 

nad raportem o stanie gminy Brojce postanawia udzielić wotum zaufania wójtowi gminy Brojce §. 2. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Dziękuję. Kto jest za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia wójtowi gminy Brojce wotum 

zaufania. Kto jest za, kto jest przeciw i kto się wstrzymuje. Dziękuję na 13 radnych, 13 jest za. 

Gratulacje panie Wójcie, dziękuję. 

 

Michał Zinowik (Wójt Gminy Brojce) 

Bardzo dziękuję i dziękuję państwu za udzielone zaufanie. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Dobrze, proszę państwa. Informuję, że Rada Gminy Brojce podjęła uchwałę nr IV/16/2024 w sprawie 

udzielenia wójtowi gminy Brojce wotum zaufania. 

Pkt 8 podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

 z wykonania budżetu za 2023 rok i poprosiłbym panią skarbnik, panią Edytę Jankowską  

o przedstawienie sprawozdania finansowego jednostki samorządu terytorialnego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok, uchwały składu orzekającego Regionalnej Izby 
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Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta gminy Brojce 

sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Brojce za rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia. 

 

Edyta Jankowska (Skarbnik Gminy) 

Proszę bardzo. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok zostało przedstawione Radzie  

i Regionalnej izbie Obrachunkowej w Szczecinie. Regionalna Izba Obrachunkowa wydała w związku 

z tym uchwałę w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Brojce za 2023 

rok wraz z informacją o stanie mienia. Przeczytam tą uchwałę. Na podstawie ustawy o regionalnych 

izbach obrachunkowych. Skład orzekający regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w osobach 

Dawid Czesyk przewodniczący, Ewelina Balcer członek, Marek Fras członek, pozytywnie opiniuje 

sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Brojce za 2023 rok przedłożony wraz z informacją o stanie 

mienia. W uzasadnieniu sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia zostało 

przekazane regionalnej izbie Obrachunkowej w Szczecinie przez wójta gminy Brojce w dniu 

28 marca. W ocenie składu orzekającego przedłożone sprawozdanie zostało sporządzone prawidłowo 

pod względem formalnym. Skład stwierdził, iż spełnia ono wymogi określone w przepisami ustawy 

 o finansach publicznych i uwzględnia dochody i wydatki budżetu w szczegółowości określone jak  

w uchwale budżetowej. Zmiany w planie wydatków na realizację programu finansowanych z udziałem 

środków europejskich, stopień zaawansowania realizacji programów wieloletnich. Dodatkowo do 

sprawozdania dołączono informacje o stanie mienia, informacje o wysokości zrealizowanych  

w danym roku dochodów z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i w ocenie 

składu orzekającego dane ujęte w opiniowanym sprawozdaniu są zgodne z danymi wykazanymi  

w sprawozdaniach statystycznych. Skład orzekający zwraca jedynie uwagę na nieprawidłowe 

podsumowanie wartości przychodów wykazanych w załączniku nr 3 sprawozdania, które prawidłowo 

wynoszą 6 957 232 zł 81 gr i z przedstawionych w sprawozdaniu z wykonania budżetu wartości 

liczbowych wynikających ze sprawozdań statystycznych wynika, że na koniec 2023 roku wykonane 

dochody bieżące powiększone o przychody z tytułu niewykorzystanych środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu są wyższe od wykonanych wydatków bieżących, co świadczy  

o zachowaniu reguły określonej w art. 242 ust 2 ustawy o finansach publicznych. Dług publiczny 

gminy Brojce nie przekroczył dopuszczalnego limitu wliczonego na podstawie art. 243 cytowanej 

ustawy. Nie wystąpiły zobowiązania wymagalne, nie wystąpiły przekroczenia zaplanowane  

w budżecie wydatków. I przedstawione w sprawozdaniu dane zostały zaklasyfikowane zgodnie 

 z przepisami rozporządzenia ministra finansów, ze względu na przedstawioną ocenę prawidłowości 

sporządzania sprawozdania i wynikające z niego zachowanie na koniec roku budżetowego 

podstawowych reguł ustawy o finansach publicznych. Skład orzekający postanowił pozytywnie 

zaopiniować sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok. Skład orzekający podkreśla przy tym, iż 

nie dokonał oceny stopnia wykonania budżetu, mimo iż ze względów formalnych niniejsza opinia 

zawiera wybrane informacje o jego realizacji, ocena stopnia wykonania budżetu, a także ocena działań 



Strona 16 z 30 
 

organu wykonawczego pod kątem gospodarności i celowości należy do kompetencji organu 

stanowiącego i od niniejszej uchwały na podstawie art. 20 ustawy o Regionalnych Izbach 

Obrachunkowych służy odwołanie do Kolegium Izby w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia. 

Uchwałę podpisał przewodniczący składu orzekającego Dawid Czesek. Dziękuję. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

dziękuję. O przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok poproszę Annę Bielecką - Tyszer. 

 

Anna Bielecka-Tyszer (Inspektor UG Brojce (Biuro Rady)) 

Uchwała Rady Gminy Brojce w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok. Na podstawie przepisów ustawy o samorzadzie 

gminnym, ustawy o finansach publicznych Rada Gminy Brojce uchwala, co następuje §. 1. Zatwierdza 

się sprawozdanie finansowe gminy Brojce wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 

2023 rok §. 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Dziękuję, ogłaszam dyskusję. Nie widzę, dziękuję. Przejdziemy do głosowania. Kto jest za podjęciem 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2023 rok. Kto jest za, kto jest przeciw i kto się wstrzymuje. Na 13 radnych 13 głosowało 

za. Informuję, że Rada Gminy Brojce podjęła uchwałę nr IV/17/2024 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok. 

Pkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla wójta gminy Brojce z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok i o przedstawienie wniosku poprosiłbym Komisję Rewizyjnej w 

sprawie absolutorium dla organu wykonawczego gminy Brojce za 2023 rok. Proszę bardzo. 

 

Roman Jakubowski (Radny) 

Włączone. Przedstawiam opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy Brojce za 

rok 2023. Komisja Rewizyjna gminy Brojce pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu gminy Brojce za 

2023 rok. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Brojce na posiedzeniu w dniu 06 czerwiec 2024  

w Urzędzie Gminy Brojce dokonała oceny wykonania budżetu gminy Brojce za 2023 rok, rozpatrując 

w szczególności sprawozdanie roczne wykonania budżetu gminy Brojce za 2023 rok, sprawozdania 

finansowe za 2023 rok, informacje o stanie mienia gminy Brojce, opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie dotyczącej wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu. 

Komisja Rewizyjna zapoznała się z uchwałą nr 50 15. 2.2024 skład orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 18 kwietnia 2024 i stwierdza, że Wójt Gminy Brojce 

sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Brojce za '23 rok wraz z informacją o stanie mienia. 

Sprawozdanie uzyskało opinię pozytywną. 
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Komisja Rewizyjna stwierdza, iż po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego przedłożonego przez 

wójta gminy Brojce za '23 rok oraz po dokonaniu analizy i oceny zawartych danych w poszczególnych 

pozycjach sprawozdawczych, nie wnosi uwagi do zaprezentowanego sprawozdania. Sprawozdanie 

finansowe przedstawione jest rzetelnie i jasno. Informacja istotna dla oceny sytuacji majątkowej 

 i finansowej organu na dzień 31.12. '23, jak też i wynik finansowy za rok obrotowy od 01.12.'23 do 

31.12.'23 zostało sporządzone zgodnie z wymagającymi zastosowania zasadami polityki rachunkowej 

oraz na podstawie prawidłowo prowadzonych ksiąg rachunkowych. Na podstawie rozpatrywanych 

materiałów źródłowych Komisja stwierdza, iż wójt gminy realizując zadania związane z wykonaniem 

budżetu, kierował się zasadą celowości, legalności, rzetelności i oszczędności w rewizyjnej 

pozytywnej. Komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu gminy za rok '23 mając 

powyższe. Brojce za '23 roku i postanawia wystąpić z wnioskiem do Rady Gminy o udzielenie 

absolutorium wójtowi. W podpisie przewodniczący Roman Jakubowski, sekretarz Komisji Rewizyjnej 

Marta Borucka, członkowie komisji rewizyjnej Zbigniew Kruk i zastępca przewodniczącego Komisji 

Bartłomiej Piskorski ... Piskrzyński... przepraszam.. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Dziękuję, bardzo, teraz proszę państwa przedstawimy uchwałę składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania opinii o wniosku komisji rewizyjnej Rady Gminy 

Brojce w sprawie absolutorium w sprawie absolutorium. Teraz tak. Uchwała nr 50.15.4.2024, składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 14 czerwca 2024 roku w sprawie 

wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brojce w sprawie udzielenia Wójtowi 

gminy Brojce absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. I tutaj ... Przewodniczący Dawid 

Czestyk członek Ewelina Balcer, członek Katarzyna Korkus pozytywnie opiniuje wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Brojce w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brojce absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2023. Uzasadnienie. Przewodniczący Rady Gminy Brojce w dniu 

11 czerwca 2024 roku przekazał do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Brojce w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brojce absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2023. Z nadesłanego wniosku i przedstawienie w nim stanowiska wynika, 

że Komisja Rewizyjna Rady Gminy Brojce, zgodnie z wymogiem art. 270 ust. 2 ust. 3 ustawy z dnia 

27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych rozpatrzyła sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z 

wykonania budżetu gminy Brojce z opinią składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie o tym sprawozdaniu oraz informację o stanie mienia komunalnego gminy Brojce. Komisja 

nie wniosła uwag do przedłożonych dokumentów, w tym sprawozdania z wykonania budżetu. W 

ocenie komisji, na podstawie powyższych danych oraz przeprowadzonych czynności sprawdzających 

Wójt Gminy Brojce realizując zadania związane z wykonaniem budżetu kierował się zasadami 

celowości, legalności, rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi. Komisja 

nie stwierdziła uchybień w tym zakresie. W sentencji wniosku i konkluzji uzasadnienia pozytywnie 
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oceniła wykonanie budżetu za rok 2023 i na tej podstawie sformułowała wniosek o udzielenie wójtowi 

gminy wręcz absolutorium z tego tytułu. Zdaniem składu orzekającego wskazane okoliczności 

uzasadniają ocenę. Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium sporządzony został zgodnie 

z przywołanymi przepisami prawa, na podstawie ustawowo określonych przesłanek i ustawowo 

określonym terminie. Powyższe stwierdzenie implikuje pozytywną opinię składu orzekającego w 

przedmiocie przedłożonego wniosku. Podpisał przewodniczący składu orzekającego Dawid Czesyk. 

Dobrze. Proszę państwa, ja może teraz przeczytam jeszcze taką tu jedną sentencję - należy pamiętać o 

zachowaniu bezwzględnej większości oddanych głosów, czyli w przypadku Rady Gminy Brojce 

minimum 8 głosów za lub przeciw, uchwałę w sprawie absolutorium Rady Gminy podejmuje 

bezwzględną większością głosów ustawy składu Rady Gminy art. 28a. ust. 2 ustawy o samorządzie 

gminnym. Dobrze, proszę państwa. To teraz bym poprosił panią Annę Bielecką - Tyszer o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Brojce. 

 

Anna Bielecka-Tyszer (Inspektor UG Brojce (Biuro Rady)) 

Uchwała Rady Gminy Brojce w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Brojce z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok. Na podstawie przepisów ustawy o samorządzie gminnym, przepisów 

ustawy o finansach publicznych, po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy za 2023 rok, informacji o stanie mienia gminy, opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o przedłożonym przez wójta gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 

2023 rok, wniosku Komisji Rewizyjnej dotyczącego udzielenia absolutorium wójtowi gminy, opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium Rada 

Gminy Brojce uchwala, co następuje § 1. Udziela się Wójtowi Gminy Brojce absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok §. 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Dziękuję, ogłaszam dyskusję. Nie widzę. Dziękuję. Kto z radnych po rozpatrzeniu sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2023, informacji o stanie 

mienia gminy, opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Brojce za 2023 rok, wniosku Komisji Rewizyjnej 

dotyczącego udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Brojce, opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium jest za udzieleniem Wójtowi Gminy Brojce 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. Kto z pań panów jest za podjęciem uchwały w 

sprawie udzielenia wójtowi absolutorium. Kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał. Informuję 

że na 13 radnych 13 głosowało "za". W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy Brojce 

udzieliła absolutorium Wójtowi Gminy Brojce z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. Informuję, że 

Rada Gminy Brojce podjęła uchwałę nr IV/18/2024 w sprawie udzielenia absolutorium dla wójta 

gminy Brojce z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. 
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Michał Zinowik (Wójt Gminy Brojce) 

Szanowni Państwo, bardzo dziękuję za to głosowanie. Tym bardziej jest mi niezmiernie miło, że jest 

to głosowanie, to jest ocena tak naprawdę pracy mojej pośrednio, ale również i Urzędu, tego, co 

robimy tutaj jako zespół dla tego samorządu. Stąd chciałbym również złożyć podziękowania na ręce 

pani Skarbnik, która tutaj jest filarem trzymającym cały samorząd, a szczególnie mnie w karbach, to 

jest bardzo istotny temat. Wójt się musi często odbić od drzwi, ale tak powinien samorząd właśnie 

wyglądać, odpowiedzialny, tak, czyli w ramach możliwości działamy. Dziękuję również mojemu 

zastępcą Bartoszowi za jego wsparcie i pracę. Dziękuję całemu zespołowi Urzędu Gminy Brojce tutaj 

pani Ani, panu Tomaszowi, którzy są z nami, ale też wszystkim urzędnikom, bo zadań jest wiele. 

Często jesteśmy przeciążeni tą pracą. Urzędnicy szczególnie wiedzą, jak to wygląda w tak niewielkich 

gminach, gdzie się na jednych barkach dźwiga, dźwiga kilka etatów, tak naprawdę, które w innych 

samorządach jest do tego dedykowanych kilka osób. Więc chciałem tutaj wyrazić takie uznanie, też 

dla urzędników. A to głosowanie myślę, że potwierdza to ich również zaangażowanie i oddanie tej 

pracy. Chyba tyle ode mnie nie wiem, cóż, jeszcze mógłbym powiedzieć. Jest to moje kolejne 

absolutorium, a szczególnie jest to miłe, że w składzie nowej rady również państwo dostrzegacie tą 

pracę i zaangażowanie? Dziękuję. Szanowni Państwo, życzył bym sobie, oczywiście, tak jak jesteśmy 

tutaj całym składem, również z państwem Sołtysami o wspólną fotografię po sesji, bo taką tradycję 

mamy w samorządzie. Żebyśmy razem tutaj skoro mamy sesję, to na schodach akurat robimy takie 

zdjęcie wspólne. Prosiłbym, żeby nie uciekać jeszcze po sesji. Dziękuję. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Proszę państwa. Przejdziemy do pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Brojce 

na rok 2024 i o przedstawienie projektu uchwały poproszę skarbnik gminy Brojce panią Edytę 

Jankowską. 

 

Edyta Jankowska (Skarbnik Gminy) 

Uchwała Rady Gminy Brojce z dnia 27 czerwca 2024 w sprawie zmian budżetu gminy na 2024 rok. 

Na podstawie ustawy o samorządzie gminnym, ustawy o finansach publicznych, Rada Gminy Brojce 

uchwala, co następuje § 1 wprowadza się zmiany do uchwały Rady Gminy Brojce z dnia 11 grudnia 

2023 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Brojce na 2024 rok. Zmniejsza się plan dochodów 

budżetowych o kwotę 392 000 zgodnie z załącznikiem nr 1. Zwiększa się plan wydatków 

budżetowych o kwotę 17 000 zgodnie z załącznikiem nr 2. Zmniejsza się plan wydatków 

budżetowych o kwotę 409 000, zgodnie z załącznikiem nr 2 do uchwały § 2. Po dokonanych w § 1 

zmianach plan budżetu zamyka się dochodami w kwocie 27 374 042 zł 32 gr, wydatkami w kwocie 

28 852 230 zł i 43 gr §. 3. Załącznik nr 8 do wymienionych w § 1 uchwały otrzymuje nowe brzmienie, 

jak w załączniku nr 3 do uchwały §. 4. Pozostałe zapisy uchwały Rady Gminy Brojce z dnia 

11 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2024 pozostają bez zmian §. 5. 

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Brojce § 6. Uchwała wchodzi w życie z dniem 
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podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego. 

Dziękuję. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Dziękuję. Ogłaszam dyskusję. Są jakieś pytania w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2024. Nie 

widzę. Dziękuję. Kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Borowice na rok 

2024. Kto jest za, kto jest przeciw i kto się wstrzymuje. Na 13 radnych głosowało, 13 "za". Informuję, 

że Rada Gminy Brojce podjęła uchwałę nr IV/19/2024 w sprawie zmian w budżecie gminy Brojce na 

rok 2024. 

Pkt 11 podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brojce na lata 

2024 -2035 i o przedstawienie projektu uchwały poproszę panią skarbnik, panią Edytę Jankowską. 

 

Edyta Jankowska (Skarbnik Gminy) 

Uchwała Rady Gminy Brojce z dnia 27 czerwca 2024 roku w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brojce na lata 2024 -2035. Na podstawie ustawy o samorządzie gminnym, ustawy 

o finansach publicznych Rada Gminy Brojce uchwala, co następuje: § 1 w uchwale Rady Gminy 

Brojce z dnia 11 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brojce na lata 2024 -2035 wprowadza się następujące zmiany. Załącznik nr 1 do wymienionej 

uchwały otrzymuje nowe brzmienie, jak w załączniku nr 1 do niniejszej uchwały. Załącznik nr 2 do 

wymienionej uchwały otrzymuje dodatkowo brzmienie jak w załączniku nr 2 do niniejszej uchwały. 

Załącznik nr 3 do wymienionej uchwały otrzymuje nowe brzmienie, jak w załączniku nr 3 do 

niniejszej uchwały § 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Brojce §. 3. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia. I objaśnieniach. Zgodnie ze zmianami w budżecie na dzień 

27 czerwca, dokonanymi zarządzeniami wójta gminy Brojce nr 42 i 43 oraz uchwałą Rady Gminy 

Brojce nr IV/19/2024. Dokonano następujących zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Brojce: dochody ogółem zmniejszono o 345 133 zł 78 gr, wydatki ogółem zmniejszono o 345 133 zł 

78 gr. Wynik budżetu nie uległ zmianie, wynik budżetu jest deficytowy i wynosi 1 478 188 zł. 11 gr. 

W Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy przychody ogółem w roku budżetowym nie uległy 

zmianie. Rozchody ogółem w roku budżetowym nie uległy zmianie. Od 2025 roku nie dokonywano 

zmian w zakresie planowanych przychodów i rozchodów. Zmiany w Wieloletniej Prognozie na lata 

2024 -2035 spowodowały modyfikację w kształtowaniu się relacji z art. 243 ustawy o finansach 

publicznych. Szczegóły zaprezentowano w poniższej tabeli. Następnie dane w tabeli wskazują, że  

w całym okresie prognozy gmina spełnia relacje, o której mowa w art. 243 ustawy o finansach 

publicznych. Spełnienie dotyczy zarówno relacji obliczonej na podstawie planu na dzień 30 września 

2023, jak i w oparciu o dane z wykonania budżetu. Zmiana wieloletniej prognozy obejmuje również 

zmiany załącznika nr 3, który szczegółowo opisanych poniżej załącznika nr 3 dodano następujące 

przedsięwzięcia: Kompleksowy remont budynku ośrodka zdrowia w miejscowości Brojce - zadanie 

majątkowe, które ma być realizowane w latach 2024 /2025. Łączne nakłady planowane na realizację 
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zadania wynoszą 460 482 zł 48 gr i wartości wykazane w pozostałych pozycjach WPF stanowią 

informacje uzupełniające względem pozycji opisanych powyżej. Zostały przedstawione WPF zgodnie 

z obowiązującym stanem faktycznym na podstawie zawartych umów i porozumień, pełen zakres 

zmian obrazują załączniki nr 1 i 3 do niniejszej uchwały. Dziękuję. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Dziękuję, ogłaszam, dyskusję, są jakieś pytania. Do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Nie widzę, 

dziękuję, kto z państwa jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brojce na lata 2024 - 2035. Kto jest za, kto jest przeciw i kto się wstrzymuje. 

Informuję, że 13 osób jest "za". Dziękuję. Informuję, że Rada Gminy Brojce podjęła uchwałę nr 

IV/20/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brojce na lata 2024 -2035. 

Pkt. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie 

bezprzetargowym. O przedstawienie projektu uchwały poproszę panią Bielecką - Tyszer. 

 

Anna Bielecka-Tyszer (Inspektor UG Brojce (Biuro Rady)) 

Uchwała Rady Gminy Brojce w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie 

bezprzetargowym. Na podstawie przepisów ustawy o samorządzie gminnym, przepisów ustawy  

o gospodarce nieruchomościami Rada Gminy Brojce uchwala, co następuje §. 1 wyraża się zgodę na 

sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości gruntowych oznaczonej jako działka ewidencyjna 

o nr 237 /7 o powierzchni 0,56 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym Przybiernowo gmina Brojce, 

dla której Sąd Rejonowy V Wydział Ksiąg Wieczystych w Gryficach prowadzi księgę wieczystą §. 2. 

Wykonanie uchwały powierza się wójtowi gminy §. 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Dziękuję. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Dziękuję, ogłaszam dyskusję. Nie widzę, to dziękuję. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym. Kto jest za, 

kto jest przeciw i kto się wstrzymuje. Informuję Wysoką Radę, że na 13 radnych 13 głosowało "za". 

Informuję, że Rada Gminy Brojce podjęła uchwałę nr IV/21/2024 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości w trybie bez bezprzetargowym. 

Pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę wysokości udziału nieruchomości 

wspólnej w miejscowości Pruszcz z udziałem gminy Brojce. O przedstawienie projektu poproszę 

panią Annę Bielecką-Tyszer. 

 

Anna Bielecka-Tyszer (Inspektor UG Brojce (Biuro Rady)) 

Uchwała Rady Gminy Brojce w sprawie wyrażenia zgody na zmianę wysokości udziałów w 

nieruchomości wspólnych w miejscowości Pruszcz z udziałem gminy Brojce. Na podstawie przepisów 

ustawy o samorządzie gminnym, przepisów ustawy o gospodarce nieruchomościami oraz ustawy o 
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własności lokali Rada Gminy Brojce uchwala, co następuje §. 1 wyraża się zgodę na zmianę 

wysokości udziałów w nieruchomości wspólnej oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 164/2 

położona w obrębie ewidencyjnym Pruszcz gmina Brojce, dla której Sąd Rejonowy w Gryficach 

prowadzi księgę wieczystą, związanych z wyodrębnionymi lokalami proporcjonalnie do powierzchni 

poszczególnych lokali, poprzez przeniesienie części przypadających im udziałów we własności 

gruntu, na którym posadowiony jest budynek nr 8 w miejscowości Pruszcz oraz we współwłasności 

części wspólnych budynku nie służących do wyłącznego użytku właścicieli poszczególnych lokali w 

następujący sposób lokal nr 4 z 0/10000 na 328/1000, dla którego Sąd Rejonowy w Gryficach nie 

prowadzi księgi wieczystej §. 2. Podstawą sprostowania udziałów w nieruchomości wspólnej jest 

dokumentacja określająca udziały nieruchomości wspólnej sporządzono dla budynku mieszkalnego nr 

8 położonego w miejscowości Pruszcz wraz z określeniem wysokości udziału w nieruchomości 

wspólnej przypadających na poszczególny lokal mieszkalny w wymienionym budynku §. 3. 

Wykonanie uchwały powierza się wójtowi gminy § 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Dziękuję. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Dziękuję. Ogłaszam dyskusję. Nie widzę, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zmianę wysokości udziału w nieruchomości wspólnej w miejscowości Pruszcz z udziałem gminy 

Brojce. Kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymuje. Informuję, że na 13 radnych, 13 radnych 

głosowało "za". Informuję, że Rada Gminy Brojce podjęła uchwałę nr IV/22/2024 w sprawie 

wyrażenia zgody na zmianę wysokości udziału w nieruchomości wspólnej w miejscowości Pruszcz z 

udziałem gminy Brojce. 

Pkt 14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach 

położonych w obrębach ewidencyjnych Brojce, Przybiernowo, Tąpadły, Stołąż. I o przedstawienie 

projektu poproszę panią Annę Bielecką - Tyszer. 

 

Anna Bielecka-Tyszer (Inspektor UG Brojce (Biuro Rady)) 

Uchwała Rady Gminy Brojce w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach 

położonych w obrębach ewidencyjnych Brojce, Przybiernowo, Tąpadły, Stołąż. Na podstawie 

przepisów ustawy o samorządzie gminnym, przepisów ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym, przepisów ustawy o zmiany ustawy o planowanym i zagospodarowaniu przestrzennym 

oraz niektórych innych ustaw Rada Gminy Brojce uchwala, co następuje §. 1. Przystępuje się do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego lokalizację 

elektrowni wiatrowych na terenach położonych w obrębach ewidencyjnych Brojce, Przybiernowo, 

Tąpadły i Stołąż §. 2. Granice obszaru objętego planem określone są na załączniku graficznym nr 1, 
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stanowiącym integralną część uchwały § 3. Wykonanie uchwały powierza się wójtowi gminy Brojce § 

4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Dziękuję. Proszę, ogłaszam dyskusję, proszę bardzo. 

 

Michał Zinowik (Wójt Gminy Brojce) 

Szanowni Państwo, to nie jest uchwała, obok której można przejść, że tak powiem, bez też 

poinformowania społeczności lokalnej. Sobie pozwolę na nieco dłuższy wywód, bo przystępujemy do 

rzeczy bardzo, bardzo poważnej i bardzo ważnej dla przyszłości tego samorządu. Kiedyś już podjęto 

nieskutecznie próbę lokowania elektrowni wiatrowych na terenie naszej gminy i do tego wracamy. 

Dlaczego wracamy do postępowania. Z jednej strony musimy myśleć o temacie przyszłości naszego 

samorządu. 6 000 000 zadłużenia, który obciąża nasz budżet, to zadłużenie, obsługa tego długu rosną z 

roku na rok mniej więcej około 1 000 000 zł, co roku wydajemy z budżetu, z podatków, żeby ten dług 

obsłużyć, spłacić, w tym odsetki. Idąc dalej, spłaty są rozciągnięta do 2032 roku. Więc mamy jedno 

duże obciążenie, które można powiedzieć drenuje nam kieszeni i drenuje tę część podatkową. Z 

drugiej strony rosną koszty utrzymania samorządów, tym utrzymania w zakresie chociażby kosztów 

energii, usług. Oczywiście, rosną materiały budowlane, również, w tym utrzymanie chociażby 

obiektów szkolnych czy etatów, które służą do obsługi naszego samorządu. Stąd też z roku na rok te 

koszty również rosną i tak naprawdę pytanie, skąd brać na kompensację tych właśnie rosnących 

kosztów utrzymania samorządu. Z jednej strony możemy oszczędzać, tylko Szanowni Państwo, przez 

te pięć lat wydaje mi się, że wykonaliśmy pracę z poprzednią, też radą, gdzie już chyba nie mamy z 

czego oszczędzać racjonalnie. Bo tak jak też deklarowałem i myślę, że państwo też nie chcieliby 

stanąć przed taką alternatywą, jak np. likwidacja jednostki szkolnej, tak czy ograniczenie działalności 

przedszkoli, bo one nie są obowiązkowe. Wydaje mi się, że jest pewien standard życia naszych 

mieszkańców, który należałoby zachować. To jest jakby jedna kwestia. Dalej możemy szukać tych 

pieniędzy w kieszeniach naszych mieszkańców. Około 500 000 zł, to jest to jest skutek nie 

utrzymywania maksymalnych stawek podatkowych. Więc możemy ogłosić, ja państwa mogę poprosić 

o uchwalenie maksymalnych stawek podatkowych bez stosowania żadnych ulg itd. Trzymamy się 

tych maksymalnych stawek, ale wtedy obciążamy mieszkańców. To też jest działanie krótkotrwałe. 

Powiemy dobrze, że niektórzy mogą próbować unikać tego podatku. To z kolei też się negatywnie 

odbije na gospodarstwach domowych i na kieszeniach wszystkich naszych mieszkańców w istocie. 

Więc to są dwa takie działania, które samorządy standardowo stosują. Trzecim istotnym jest 

poszukiwanie możliwości zasilenia budżetu na różny sposób. Wiemy, że S6 i to, co się dzieje wokół 

parku rozrywki z jednej strony będą to dochody, mówimy o też w kolejnych inwestycjach, które tam 

będą się lokowały, ale to dochody rozłożone w czasie i nie tak skokowe, jak będziemy tego za kilka lat 

zapewne być może już wkrótce tak naprawdę potrzebować. Więc zasilanie, które miałoby nadejść po 

okresie około pięcio- do siedmioletnim optymistycznie na to patrząc na pewno będzie tej przyszłej 
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radzie, przyszłemu wójtowi i potrzebne to myślimy o samorządzie, przyszłości, ale też o przyszłym 

pokoleniu. Więc to jest jednak kwestia. Kolejny temat jest taki, że tak naprawdę we wszystkich 

gminach ruszają teraz równolegle postępowania dotyczące uchwalenia planów. Wczoraj, równolegle z 

sesją absolutoryjną, na tej samej sesji w gminie Karnice uchwalano uchwałę przystąpienia do planu, 

mimo tego, że gmina Karnica już ma dość rozbudowaną farmę, rozszerzają tą, wiedząc, że muszą 

liczyć na siebie. Nasza gmina, Szanowni Państwo, jest gminą na dotacji my dostajemy pani Skarbnik 

ile 3, 4 miliony subwencji ogólnej 3, 4 miliony bez części oświatowej. Ale to jest to, nazwijmy to 

janosikowe, które my dostajemy do kieszeni, za to, że jesteśmy gminą ubogą, która nie ma własnych 

dochodów. Jak będzie się kształtowała polityka państwa tego nie wiemy. Wiemy, że generalnie 

chociażby ostatnie tematy związane z nadmiernym deficytem raczej będą ograniczały dotowanie gmin 

przez państwo bądź zatrzymają na tym samym poziomie. Koszty będą nam rosły. Co roku do oświaty 

dopłacamy co po około 500 000 zł. Możemy, tak powiedzieć, pani skarbnik już teraz.1 000 000. Tak 

dokładnie, roczne skoki w stosunku do roku poprzedniego, to nie mówimy o tym, że tylko 1 000 000, 

ale co roku ta kwota rośnie z uwagi właśnie na koszty utrzymania oświaty. I tutaj tak naprawdę, to jest 

motywacja do tego, tak naprawdę główna, żeby podejść odpowiedzialnie do tego tematu. Nie jest to 

temat prosty, bo wiadomym jest to, że budzi on pewne kontrowersje. Myślę, że już niejako 

społeczeństwo, generalnie jako społeczeństwo Polacy chyba przekonaliśmy się, bo tych turbin jest 

coraz więcej. Są takie gminy jak gmina, chociażby Przemyśl, która też poważnie w to zainwestowała. 

Tamten budżet już jest na takim dobrym poziomie, przynajmniej z tego, co mamy informacje. My 

jesteśmy ciągle gminą, nazwijmy to na dorobku, która nie ma tego własnego zasobnika i to jest 

największy problem tego samorządu na przyszłość. Idąc dalej, tak jak mówiłem, to jest też szansa nie 

tylko na utrzymanie gminy, ale też na jej przede wszystkim rozwój, no bo zapewnienie obsługi długu 

czy pokrycie rekompensaty tych bieżących kosztów. To jest jedna kwestia, ale z drugiej strony to też 

jest szansa na szybsze przywrócenie takich elementów, jak chociażby Fundusz Sołecki, czy też 

budowa infrastruktury. Nie wiem, czy Państwo wiecie, to też tak, mówię do mieszkańców, bo z 

radnymi o tym rozmawialiśmy. Budowa turbin wiatrowych to przede wszystkim budowa kolejnych 

dróg, wszystkie drogi, które będą prowadzić do tych turbin, będą wyremontowane w jakiej 

technologii, to jest jeszcze do ustalenia, ale tak naprawdę jest to budowa nowej infrastruktury 

drogowej, również dróg śródpolnych, więc to jest też wsparcie dla rolników, ale też mieszkańców, 

jeżeli chodzi o kwestię użytkowania tych dróg i co istotne te obszary, które są objęte oddziaływaniem, 

taką nazwijmy, to dobrą praktyką i mam nadzieję, że przyszły samorząd będzie to stosował. Ja z kolei 

chciałbym, żeby tak było i żebyśmy też tak wspólnie zadeklarowali. Że jeżeli w jakimś obszarze te 

turbiny powstaną, a te dwie uchwały to są dopiero uchwały startowe, kształt tak naprawdę, który jest 

nadane w tych załącznikach graficznych, może się zmienić. To zmienić się w kierunku redukcji turbin 

czy redukcji tego obszaru, bo wejdą badania środowiskowe, wejdą konsultacje społeczne. I to będzie 

jeszcze, jakby jest to żywy organizm i dopiero na koniec tej drogi, za około 1,5 roku, po podjęciu tych 

uchwał, o ile państwo je podejmiecie dopiero wtedy będzie już konkretna uchwała, która te turbiny 
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usadowi, nazwijmy to w naszym planie i firmy, które tutaj będą do tego podchodzić, będą mogły je 

wybudować po uzyskaniu też mocy przyłączeniowej. Więc tak naprawdę, to jest dopiero start, ale 

liczę na to, że przyszły samorząd, a teraz już te firmy wiatrakowe, które będą na pewnym terenie, 

działać, na pewno to już mamy takie deklaracje, że będą wspierać te społeczności lokalne. Moim 

zdaniem, idąc tak jak do tej pory rytmem, powinniśmy doinwestowywać te obszary, na które to 

turbiny po prostu oddziałują. Potrzeby są na terenie całej gminy. Te powinny być moim zdaniem 

szczególnie zdotowane w kontekście dochodów, które będą pozyskiwane z tych turbin. Jeżeli chodzi o 

ilość turbin mamy dwa plany po 8 turbin. To nie są tak jak kiedyś, jak chociażby plan poprzedni, gdzie 

tych turbin było kilkadziesiąt planowanych, aby uzyskać tą samą moc, bo są to większe turbiny o 

większej mocy, więc tak naprawdę tych kilka turbin na południu i kilka turbin na północy wystarczy, 

żeby taką samo moc uzyskać jak kilkadziesiąt turbin kiedyś 2MV. Odległość jaką teraz ustawa 

dopuszcza to jest 700 m od krawędzi wirnika, czyli możemy powiedzieć, że około 760, 780 m. W 

zależności jak długi jest wirnik od gondoli. Więc zaokrąglimy, że niecałe 800 m od podstawy turbiny 

do najbliższej zabudowy mieszkalnej. Oczywiście, jest to wyłączenie z możliwości zabudowy, ale 

wiemy, że idzie ustawa, która ma tą odległość zmniejszyć do 500 m. Jednakże przy założeniu takim i 

przy takiej deklaracji tutaj akurat spółki, która wystąpiła z wnioskiem o plan, że odległości tych turbin 

się nie zmienią, to nie będzie na zasadzie takiej, że będzie nowa ustawa, więc te turbiny podejdą bliżej 

pod domy, one dalej będą na tej odległości 800 m, około niespełna od najbliższej zabudowy. Więc jest 

to kwestia tak naprawdę, no większej niż ustawa dopuszczały odległości. Oczywiście, będą pomiary 

hałasu, środowiskowe. To jest bardzo obudowana formalnie procedura, która jest opiniowana przez 

zewnętrzne instytucje, więc to nie jest na zasadzie takiej, że zostaje dziś na poziomie gminy, a później 

zobaczymy, jak będzie. To musi uzyskać tak naprawdę cała procedura, zatwierdzenie z szeregu 

instytucji. Przy czym tutaj mamy też kwestie, że mają to być turbiny nowe, nieużywane, nie 

demontowane z innych farm wiatrowych. I teraz, Szanowni Państwo, też można powiedzieć, że 

między gminami teraz odbywa się pewien wyścig, jeżeli chodzi o kwestię posadowienia farm 

wiatrowych, bo już dostaliśmy z Rymania wniosek do uzgodnienia, czyli na granicy głównie 

samorządu, jednak umieszczenie to w okolicach granic swoich gmin. Na granicy z gminą Rymań już 

mamy przynajmniej trzy obszary, które my uzgadniamy jako gmina... uzgadniamy ... na chwilę, 

obecnie informujemy, że tam przystąpiono, a skoro nas się informuje, to znaczy, że przy granicy to 

turbiny będą posadowione. Wiemy, że na południe od Tąpadeł, na północ od tutaj, na tej północnej 

części gminy Płoty również są umowy dzierżawy pod turbiny, więc tutaj również może coś się 

zadziać. Pytanie, która gmina pierwsza uchwali plan. Jeżeli dzisiaj to będzie, to będziemy, to my i te 

turbiny będą co prawda widoczne, ale będzie to zysk dla kolejnego, dla samorządu, ale też dla tego 

obszaru. Albo może doprowadzić do sytuacji, że będziemy mieli za granicą kilka turbin. Efekt mniej 

więcej podobny, zysk żaden. Wiemy, że gmina Trzebiatów na północy również podeszła do dużej 

planistyki pod turbiny. Teraz się z tego wycofała, ale te firmy dalej tam są i do tego tematu mają 

niebawem wrócić. Jeżeli chodzi też o wybór lokalizacji, to tutaj też mieliśmy konsultacje z firmą, 
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która złożyła ten wniosek. Firma pojawiła się już kilka lat temu, poprzednia rada mniej więcej 

wskazała obszary, na których mogłaby ta firma, szukać lokalizacji w takim czy innym kształcie, to 

jeszcze nie było wtedy ustalone. Bardziej chodziło o lokalizacje skrajne. Wiadomo jednostka w 

Pruszczu wyłącza możliwość posadowienia turbin, a o ich rozlokowaniu decydowały przede 

wszystkim kwestie związane z odległościami, między turbinami i od najbliższej zabudowy. To też 

potwierdziła firma będąca na spotkaniu tutaj, w samorządzie. A jeżeli chodzi generalnie o jakby 

rozlokowanie i kwestie umów dzierżaw, bo to na pewno zawsze będzie budził kontrowersje, moja 

prośba była taka i poprzedniej rady, żeby jak największa liczba rolników mogła mieć dostęp do tych 

turbin, żeby nie kumulować ich w jednej własności, w jednych rękach i żeby to byli właściciele, 

rolnicy z terenu, gminy Brojce o ile się uda, tak to ułożyć. Bo sytuacja w rolnictwie jest niepewna, nie 

wiemy, w którym kierunku to pójdzie, więc zabezpieczenie naszych rolników w taki dochód również 

jest istotne. Korzyść jest obopólna. Oczywiście kwestie wizualne, wizualnych uciążliwości, bo 

mówimy o tym temacie związanym, że te turbiny będą gdzieś w tej przestrzeni, pojawią się już po 

zakończeniu tej procedury. Też zobaczymy, w jakim kształcie, czy to będzie 8, turbin 6, czy 4, bo to 

tak naprawdę wyjdzie w trakcie około 1,5, rocznej procedury. No ale tak jak mówiłem, no te turbiny, 

jeżeli się pojawią, to te obszary będą bardziej dofinansowane. Tak, być też powinno. Moim zdaniem, 

że każdy racjonalny samorządowiec tak do tego podchodzi. I podsumowując. Szanowni Państwo, 

potrzebujemy tych pieniędzy. Gdybyśmy mieli jakąś alternatywę, pewnie byśmy ją zrealizowali. Na 

chwilę obecną wszystkie gminy podchodzą do tego tematu podobnie. Stąd moja prośba, aby ten plan 

uchwalić, te dwie uchwały uchwalić, ale też z taką świadomością, że to jest początek drogi, który 

może się zakończyć nie tak, jak jest na tych załącznikach i zapewne tak też nie będzie, to też jest to, co 

państwo teraz zrobicie. To jest umożliwienie przede wszystkim uczestnictwa społeczeństwa  

w konsultacjach dotyczących tych turbin, bo też ustawa obwarowuje, że właśnie takie konsultacje  

i online, i stacjonarne będą się odbywać co najmniej dwukrotnie w stosunku do tych zamierzeń i tego 

planowania, ale wtedy też jest kwestia konkretnych rozmów z inwestorem, co może chociażby 

społeczności lokalnej zaproponować. Tyle ode mnie. Bardzo dziękuję, ja bym poprosił o dwie minuty 

przerwy, jeżeli to możliwe. Tak. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Dobrze, to co, robimy dwie minutki przerwy. Tak. Kto jest za tym, żeby przerwać obrady na 2 minuty, 

kto jest za. Dziękuję, bardzo, to dwie minutki przerwy. 

... 

Pan Tomasz, dziękuję, proszę państwa, są jeszcze jakieś pytania w sprawie tych turbin? Nie widzę. To 

kto z pań i państwa jest za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego lokalizację, umożliwiającą lokalizację 

elektrowni wiatrowych na tereny położonych w obrębach ewidencyjnych Brojce, Przybiernowo. 

Tąpadły, Stołąż. Ktoś za, kto jest przeciw i kto się wstrzymuje. Dobrze, proszę państwa. Na 13 
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radnych, 9 "za"; głosowało 12 radnych, 9 "za", przeciw nie ma i 3 osoby się wstrzymały od głosu. 

Dziękuję bardzo. Dobrze. Informuję, że Rada Gminy Brojce podjęła uchwałę nr IV/23/2024 w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego 

lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach położonych w obrębach ewidencyjnych Brojce, 

Przybiernowo, Tąpadły i Stołąż. 

Pkt 15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na 

terenach położonych w obrębach ewidencyjnych. Dargosław, Darżewo i Uniestowo. I o 

przedstawienie projektów uchwały poproszę panią Annę Bielecką - Tyszer. 

 

Anna Bielecka-Tyszer (Inspektor UG Brojce (Biuro Rady)) 

Uchwała Rady Gminy Brojce w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach 

położonych w obrębach ewidencyjnych Dargosław, Darżewo i Uniestowo. Na podstawie przepisów 

ustawy o samorządzie gminnym, przepisów ustawy o planowaniu przestrzennym i zagospodarowaniu 

przestrzennym, ustawy o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz 

niektórych innych ustaw Rada Gminy Brojce uchwala, co następuje §. 1. Przystępuje się do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego lokalizację 

elektrowni wiatrowych na terenach położonych w obrębach ewidencyjnym Dargosław, Darżewo i 

Uniestowo. §. 2. Granice obszaru objętego planem określone są w załączniku graficznym nr 1, 

stanowiącym integralną część uchwały § 3. Wykonanie uchwały powierza się wójtowi gminy Brojce § 

4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Ogłaszam dyskusję. Nie widzę. To przejdziemy do głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za 

podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego umożliwiającego lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach położonych w 

obrębach ewidencyjnych Dargosław, Darżewo, Uniestowo. Kto jest za, kto jest przeciw i kto się 

wstrzymuje. Na 12 radnych głosujących, 8 "za", zero sprzeciwu i 4 osoby się wstrzymały. Dziękuję. 

Bardzo. Tak, że informuję, że Rada Gminy Brojce podjęła uchwałę nr IV/24/2024 w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego umożliwiającego 

lokalizację elektrowni wiatrowych na terenach położonych w obrębach ewidencyjnych Dargosław, 

Darżewo i Uniestowo. 

Pkt 16. Podjęcie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gryfickiemu 

na realizację zadania "Modernizacja drogi powiatowej nr 3126Z na odcinku Brojce-Tąpadły, 

realizowanej w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych. I o 

przedstawieniu projektu uchwały poproszę panią Annę Bielecką - Tyszer. 

 



Strona 28 z 30 
 

Anna Bielecka-Tyszer (Inspektor UG Brojce (Biuro Rady)) 

Uchwała Rady Gminy Brojce w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gryfickiemu na 

realizację zadania Modernizacja drogi powiatowej nr 3126Z na odcinku Brojce - Tąpadły realizowanej 

w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych. Na podstawie 

przepisów o samorządzie gminnym, przepisów ustawy o finansach publicznych, uchwala się, co 

następuje §. 1. Udziela się z budżetu gminy Brojce pomocy finansowej Powiatowi Gryfickiemu z 

przeznaczeniem na realizację zadania Modernizacja drogi powiatowej nr 3126Z na odcinku Brojce-

Tąpadły, realizowanej w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych 

§ 2. Pomoc finansowa, o której mowa w § 1, zostanie udzielona w formie dotacji celowej ze środków 

budżetu na 2024 rok w wysokości 500 000 zł. §. 3 Szczegółowe warunki udzielenia pomocy 

finansowej oraz przeznaczenia i zasady rozliczenia środków, określone zostaną w umowie pomiędzy 

Powiatem Gryfickim a gminą Brojce §. 4. Wykonanie uchwały powierza się wójtowi gminy Brojce §. 

5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Dziękuję, ogłaszam dyskusję.  

 

Michał Zinowik (Wójt Gminy Brojce) 

Szanowni Państwo, tak, żeby też doprecyzować i poinformować społeczeństwo. Społeczność Gminy 

Brojce jako samorząd 500 000 zł dokładamy do wkładu własnego powiatu gryfickiego. Pojawiła się 

szansa na pozyskanie dużych pieniędzy i Powiat Gryficki też wytypował inwestycje jako kontynuacja. 

Bo do żwirowni w Tąpadłach była wykonana nakładka asfaltowa. Więc kontynuując, jakby tutaj dalej 

tą drogę, która też była w opłakanym stanie i dość duże koszty napraw były związane z tą drogą, 

szczególnie na odcinku Brojce-Stołąż, ale również dalej. Więc tutaj my, naszą taką, takim wkładem 

jest 500 000 zł do 1,5 miliona zł Powiatu, więc 2 000 000 ten wkład własny wynosi łącznie. To też 

pokazuje, że wspólne inwestycje są możliwe, ale to też mówię na te 500 000 zł tak naprawdę 

musieliśmy zamrozić dużo innych zadań, żeby to zadanie wykonać. Taka współpraca, tak jak mówię 

w przyszłości, też jest pożądana. Ale to już po stronie powiatu. Czy będzie sięgał po środki, na jakie 

cele i na które odcinki drogowe. Bo to głównie drogi i mosty łączą nas z samorządem powiatowym. 

Myślę, że jesteśmy otwarci. Wiadomo w miarę możliwości finansowych, żeby taką współpracę 

realizować, bo wiemy dobrze, że strategiczne drogi dla naszej gminy, tak jak droga Brojce -

Trzebiatów czy szczególnie trudny odcinek, jeżeli chodzi o jego stan Mołstowo, Mołstówko, 

Dargosław, no i Darżewo dalej jako taki dość wąski fragment drogi również wymagają prac 

modernizacyjnych. Tak, że to jest taki pierwszy wspólny projekt, w którym gmina partycypuje w 

inwestycji powiatowej, przy czym uda się wykonać tak naprawdę, na południu najważniejszy szlak, 

taki komunikacyjny, który też prowadził do wykluczenia komunikacyjnego z tamtejszych obszarów, 

co w połączeniu z inwestycjami z naszego Polskiego Ładu, czyli wszystkie drogi w miejscowości 

Tąpadły plus jeden odcinek drogowy miejscowości Stołąż sprawia, że ten południowy, obszar jest tak, 
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można powiedzieć, już atrakcyjny i nowoczesny, jeżeli chodzi o nawet tą kwestię wizualną i 

infrastrukturalną, przynajmniej tak mi się wydaje. Myślę, że mieszkańcy również tak to odbierają. 

Dziękuję tyle ode mnie. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Dziękuję, jakieś pytania, nie widzę. To kto jest za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Gryfickiemu na realizację zadania Modernizacja drogi powiatowej nr 3126Z na 

odcinku Brojce-Tąpadły, realizowanej w ramach Programu Rządowego Fundusz Polski Ład Program 

Inwestycji Strategicznych. Kto jest za, kto jest przeciw i kto się wstrzymuje. 

Informuję, że na 13 radnych, 13 radnych głosowało za. Informuję, że Rada Gminy Brojce podjęła 

uchwałę nr IV/25/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gryfickiemu na realizację 

zadania modernizacja drogi powiatowej nr 3126Z na odcinku Brojce-Tąpadły, realizowanej w ramach 

Rządowego Funduszu Polski ład Program Inwestycji Strategicznych. 

Pkt 17 informacje Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. Nic mi, proszę państwa, nie kazano, żebym 

Państwo miał przekazać. 

Pkt 18 Wolne wnioski. Proszę bardzo. 

 

Roman Jakubowski (Radny) 

Ja miałbym takie pytanie do pana wójta. Rok szkolny się skończył i zaczęły się problemy z naszej 

gminy wyjechać. Uważam, że trzeba zrobić przynajmniej żeby albo ogłosić firmę zewnętrzną, jakąś 

oprócz PKS u, no bo w tej chwili wyjechać z gminy Brojce nie mają samochodu, nie ma szans. Także 

zgłaszają się do mnie też i osoby starsze, który jadą nawet rano do lekarza i jest duża część, która 

pracuje w szpitalu i w sąsiednich takich zakładach na terenie Gryfic po prostu nie ma czym dojechać? 

 

Michał Zinowik (Wójt Gminy Brojce) 

Od razu pozwolę sobie odpowiedzieć. Szanowni Państwo, my podejmowaliśmy, poprzednia rada 

pamięta uchwały o funduszu autobusowym, o dopłatach. Były też takie rozstrzygnięcia, że mimo tego, 

że gmina dopłacała przewoźnikom, wtedy akurat PKS najczęściej stawał, nawet PKS się nie 

podejmował podjęcia pewnych linii. Z uwagi na to, że to była 1,2,3 osoby dziennie i nawet z dopłatą 

przeliczali, że nie było to rentowne, po prostu, żeby nawet z dopłatą uruchamiać. Niestety jest tak, że 

mamy na terenie prywatnych przewoźników, tylko znaczy niestety tak wygląda rynek, a my jako 

jednostka publiczna nie możemy świadczyć takich usługi transportowych, możemy te dopłaty 

stosować, ale i to nie jest często atrakcyjne. Były takie analizy wcześniej. To, co robię, to rozmowa 

przede wszystkim z firmami, które obsługują transport formy busów. I tutaj udało się linię bodajże do 

Kiełpina uruchomić. Nie wiem, czy to będzie potwierdzone, bodajże tam firma Sygdziak coś 

uruchomiła. Nie wiemy dobrze, ale wiem, że wiem, że uruchamiali jedną linię. Problem w okresie 

wakacyjnym jest taki, że jak nie dowozi, nie odwodzi się uczniów, to ta grupa osób dowożonych 

drastycznie też spada, a mamy jako samorząd jakby niewielki, niewielką możliwość przełożenia na 
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firmę. Ja liczę na jedno wiecie państwo. Kiedy uruchomi się Hossoland. Też ten okres wakacyjny to 

będzie okres ruchu turystycznego i te firmy już wiem, że rozmawiają odnośnie transportu do miast z 

miast w ciągu dnia, praktycznie przez cały okres funkcjonowania tego parku, kiedy będzie on już 

otworzony. Więc liczę na to i wydaje się to bardzo prawdopodobne, że to powinno zadziałać w tym 

kierunku. Teraz ja może deklaruje tylko tyle, że skontaktuje się z firmami przewozowymi i 

porozmawiam, jak one też widzą tę kwestię. czy w ogóle jest szansa, żeby przynajmniej taki 1,2 kursy 

uruchomić, żeby objąć transport z miastami. Bo rozumiem, że chodzi o Gryfice i w części północnej 

być może Trzebiatów to również zapytam. Ale tu nie mogę żadnej gwarancji z poziomu samorządu 

dać, bo to nie jest nasze zadanie. Mówię niestety, bo gdybyśmy mogli, to pewnie byśmy jakieś kursy 

realizowali. 

 

Wojciech Piasecki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

Jakieś pytania może państwo sołtysi mają, coś, zapytanie jakieś może, nie widzę? Dziękuję bardzo.  

Pkt 19. Zamknięcie obrad IV sesji Rady Gminy w dniu 27 czerwca 2024 roku. Zamykam IVsesję 

Rady Gminy Brojce w dniu 27 czerwca 2024. Dziękuję bardzo. 
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